

Partenariat Français pour l'Eau – French Water Partnership
Draft Oral statement in Interactive Dialogue 5 on 24 March 2023

Thank you Chair,

I represent the French Water Partnership, a multi-stakeholder coalition that brings together our country government, local public authorities, the private sector, NGOs and research institutes.

In the Water Action Agenda, we committed to help all water stakeholders by providing them an easy-to-use tool that enables them to quickly assess the impacts of their action on all the 169 SDG targets. This tool is named Water4allSDGs.

The concept paper of this Interactive Dialogue makes several recommendations on global water governance in its paragraphs 65 to 68. We fully subscribe to these recommendations. Why?

As you know, progress towards the 20 water-related SDG targets is far too slow and there is even deterioration in some places.

So, it seems to us that the 3 main challenges of this Conference are:

- **to organise intergovernmental meetings on freshwater at the United Nations on a regular basis**, every two or three years, and not once every two generations.
- **to greatly accelerate action to achieve the 20 global water-related targets**, with action plans at all levels of governance that explicitly address the 20 water-related SDG targets and have appropriate monitoring mechanisms.
- **to integrate the cross-cutting role of water and sanitation into all UN thematic summits** by systematising cross-sectoral work.
In particular, a specific World Summit on "Water, Land and Food" would allow the water and agriculture communities to move forward together.

French translation

Je représente le Partenariat Français pour l'Eau, une coalition multi-acteurs qui rassemble l'Etat, des autorités publiques locales, le secteur privé, des associations et des instituts de recherche.

Dans le *Water Action Agenda*, nous nous sommes engagés à aider tous les acteurs du secteur de l'eau en leur fournissant un outil facile à utiliser qui leur permet d'évaluer rapidement l'impact de leur action sur les 169 cibles des ODD. Cet outil s'appelle *Water4allSDGs*.

Le *concept paper* de ce Dialogue Interactif formule plusieurs recommandations relatives à la gouvernance mondiale de l'eau dans ses paragraphes 65 à 68. Nous y souscrivons totalement. Pourquoi ?

Vous le savez, les progrès vers les 20 cibles ODD liées à l'eau sont beaucoup trop lents et il y a même des détériorations en certains endroits.

Alors, ils nous semble que les 3 principaux enjeux de cette Conférence sont :

- **D'organiser aux Nations Unies des réunions intergouvernementales sur l'eau douce de façon régulière, tous les deux ou trois ans, et non pas une fois toutes les deux générations.**
- **D'accélérer fortement les actions visant à atteindre les 20 objectifs mondiaux liés à l'eau,**
avec, à tous les niveaux de gouvernance, des plans d'action visant explicitement l'atteinte des 20 cibles ODD liées à l'eau et disposant de mécanismes de suivi appropriés.
- **D'intégrer le rôle transversal de l'eau et de l'assainissement dans l'ensemble des sommets thématiques de l'ONU en y systématisant les travaux intersectoriels.**

En particulier, un Sommet mondial consacré spécifiquement à « l'eau, les sols et l'alimentation » permettrait aux communautés de l'eau et de l'agriculture de progresser ensemble.